
Aan de Staatssecretarissen van Veiligheid en Justitie 

en Financiën 

Voorburg, 10 april 2013 

Uwe excellenties, 

Hierbij heb ik, als voorzitter van de Werkgroep Publieksbelang Filantropie, het genoegen u het 

toetsingskader voor het te bouwen validatiestelsel filantropie aan te bieden. Dit toetsingskader is 

bedoeld om het validatiestelsel dat nog in ontwikkeling is en aan het eind van 2013 wordt 

opgeleverd – op criteria vanuit het perspectief van het publieksbelang te kunnen beoordelen. 

De door u beiden ingestelde Werkgroep Publieksbelang Filantropie heeft in de periode december 

2012 – maart 2013 in vijf bijeenkomsten dit toetsingskader opgesteld. De werkgroep bestaat, naast 

mij, uit de directeuren van SBF, CBF en RfB, de professoren Schuyt (VU) en Pheijffer (Nyenrode) en 

ambtelijke vertegenwoordigers van uw departementen. De Consumentenbond is gevraagd zitting te 

nemen in de werkgroep, maar heeft daarvan afgezien.  

De werkgroep is tot een unaniem gesteund toetsingskader gekomen. De mening van de werkgroep is 

dat het validatiestelsel van toepassing moet zijn op alle ANBI’s en aanvullend moet zijn op bestaande 

en aangekondigde wet- en regelgeving. Het toetsingskader en de daarbij behorende toelichting 

bevatten per thema (keurmerk, gedragscode en centraal informatiepunt) criteria die aan de hand van 

richtinggevende indicatoren zijn uitgewerkt. Daarbij is - bewust - de bouwers van het validatiestelsel 

de nodige ruimte gelaten voor exacte invulling van de criteria in de aangegeven richting. De 

werkgroep zal dan te zijner tijd – naar verwachting in december van dit jaar - bijeen komen om die 

keuzes en de onderbouwing ervan te beoordelen.  

Ten behoeve van het toetsingskader heeft Bureau Intomart GfK een onderzoek uitgevoerd om via 

burgerpanels meer inzicht te krijgen in de houding en gevoelens van burgers ten aanzien van de 

sector filantropie. Het rapport van dit onderzoek is bijgevoegd. 

De werkgroep heeft ook gesproken over de implementatie van het validatiestelsel. Specifiek is het 

daarbij gegaan over de mate waarin alle ANBI’s zich zullen committeren aan het validatiestelsel en 

welke vorm van  toezicht en handhaving daarbij nodig is. De werkgroep heeft er voor gekozen zich 

daarover vooralsnog niet uit te spreken.   

Op 24 april a.s. is er bestuurlijk overleg tussen de ondertekenaars van het convenant “Ruimte voor 

geven”. De secretaris van de werkgroep en ik zijn gevraagd daarbij aanwezig te zijn om een 

toelichting te geven en eventuele vragen te beantwoorden. Ik verzoek de Staatssecretaris van 

Veiligheid en Justitie, als coördinerend bewindspersoon op dit dossier, na afloop van het bestuurlijk 

overleg, het toetsingskader inclusief de toelichting door te sturen naar de Tweede Kamer der Staten-

Generaal. 

Hoogachtend 

 

 

Drs G. de Jong 


